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Jak se dnes starostuje starostům v porovnání s obdobím po listopadu 1989?

Po revoluci to bylo daleko jednodušší. V té době jsme spolupracovali s okresními úřady a jednání 
byla snadnější. Okresní úřady nám mnohem více pomáhaly. Dnes, kdy obce spravují krajské úřady, 
se vlastně každý starosta stává úředníkem. Musí studovat zákony, předpisy, musí se starat, aby na 
něco nezapomněl a pomalu nezbývá čas na samotné starostování. Přibývá formulářů, všechno je 
komplikovanější, a na krajském úřadě pomalu nevíte, na koho se obrátit.

Co se ve vaší obci za těch sedmnáct let podařilo?

Opravily se chodníky, cesty, díky dotacím z ministerstva životního prostředí se postavila v rámci 
revitalizace říčních systému vodní nádrž. Obci se podařilo získat do vlastnictví zámecký park. Ten 
už dnes sice nevypadá jako za doby hraběte Podstatzského, k dalším úpravám se ale chystáme právě 
v této době.

Co se naopak nepodařilo?

Spousta věcí, hlavně co se týká převodů pozemků a dalšího majetku ze státu na obce. Spousta 
nemovitostí a pozemků byla převedena pod správu úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových namísto do obcí jako historický majetek. Trvá dlouho, než úřad vydá nemovitosti do 
obce, často se to převádí za úplatu a obec to stojí hodně peněz.

Je známá také dlouholetá kauza – Váš spor o lesy s městem Přerovem

To se nám hodně nepodařilo. Lesy tady tvoří skoro polovinu našeho katastru – konkrétně 560 
hektarů. Lesy byly v majetku Lesů ČR a v roce 1945 konfiskovány hraběti Podstatzskému na 
základě dekretů prezidenta Beneše. Hledali jsme přídělové listiny, nějaké se našly, náš právní 
zástupce ale během letitého sporu zemřel, takže budeme hledat dál a snažit se o to, aby lesy přešly 
do majetku obce. Je mi hrozně líto, že se tak dlouho soudíme a hledáme spravedlnost. V současné 
době je majitelem lesů město Přerov a my to stále považujeme za nespravedlivé a město Přerov za 
kolonizátory.

Obce dnes mají stále nové a nové možnosti co se týká získávání peněz z nejrůznějších 
dotačních programů. Jak se na to díváte?

Je jich opravdu hodně a je složité je získat, navíc je potřeba mít vždycky peníze na 
spolufinancování, což je zejména pro malé obce největší problém. Nejjednodušší je podle mě 
Program obnovy venkova, kde si obec dokáže žádost zpracovat sama. Stejně tak jsou poměrně 
jednoduché žádosti u ministerstva kultury na obnovu drobných kulturních památek. Tady se nám i 
daří peníze získávat. U ostatních je to horší. Zvláště složité je právě to spolufinancování. V rozpočtu 
nemáme na to, abychom se mohli podílet například 40 procenty.

Dokáží obce samy zpracovat projekt, když se rozhodnou o něco žádat?

U těch dvou zmíněných programů ano. Co se týká evropských fondů, tak to je složité. Myslím, že to 
by měla od začátku do konce vést nějaká organizace. Od výběrového řízení až po kolaudaci…



Co byste chtěli konkrétně vy? Žádáte o něco?

V současné době máme zpracovaný projekt na obnovu zámeckého parku. Budeme si muset vzít 
úvěr u banky. Od výběrového řízení až po kolaudaci a pět let poté povede celý projekt firma, kterou 
si najmeme. Projekt zahrnuje komplexní obnovu zámeckého parku. Opraví se zdevastované 
stavební prvky jako je bazén, kašna, ohradní zeď, obnovíme výsadbu zeleně, vykácí se původní 
dnes už narušená zeleň, chystáme se opravit chodníky, znovu vybudovat rybník, který je dnes 
zasypán zeminou.

Jste jednou z dvanácti obcí mikroregionu Lipensko. Co to pro obec znamená být součástí 
mikroregionu?

Když je obec součástí mikroregionu, má daleko více možností snadněji dosáhnout na dotace. 
Například na pořádání mikroregionálních sportovních her. Navzájem si vyměňujeme zkušenosti s 
ostatními obcemi i s ostatními svazky obcí. V rámci mikroregionu můžeme s dalšími obcemi 
spolupracovat například při vybudování společné čističky odpadních vod, cyklostezek, cyklotras, 
skládky zeleně, kde se pak mohou budovat kompostrány a tak dále…
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